
PROTOKÓŁ 

z posiedzenia wspólnego wszystkich Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 19 maja 2022 r. 

W posiedzeniu wspólnym komisji wzięli udział: 

• 13 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

• Wójt Gminy Dębnica Kaszubska – Iwona Warkocka 

• Zastępca Wójta Gminy – Karol Żukowski 

• Sekretarz Gminy – Agnieszka Żukowska 

• Skarbnik Gminy – Renata Protasewicz 

• Pracownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Dębnicy Kaszubskiej – Monika Piechna 

Radni nieobecni: Kołacki Mateusz, Lejczak Jadwiga 

Radni spóźnieni: Knitter Rafał 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Zaopiniowanie materiałów na sesję. 
3. Omówienie spraw bieżących. 
4. Zamknięcie posiedzenia. 

Ad. 1-2 

 Posiedzenie wspólne wszystkich komisji o godzinie 11:06 otworzył Wiceprzewodniczący Rady 

Gminy Witold Leśniewski, który przywitał pracowników Urzędu Gminy oraz Radnych Rady Gminy. 

Następnie przystąpił do omawiania projektów uchwał. 

1) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Wspierania Rodziny w Gminie Dębnica 

Kaszubska na lata 2022-2024”. 

Pracownik OPS Monika Piechna poinformowała, że program uwzględnia działania niezbędne do 

realizacji wsparcia rodziny wynikające z ustawy oraz zdiagnozowanych potrzeb, określa działania ich 

wskaźniki oraz realizatorów. Program będzie stanowił podstawę do podejmowanych działań 

w obszarze wspierania dziecka i rodziny w latach 2022-2024. Obowiązek opracowania i przyjęcia 

programu wspierania rodziny wynika z ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. 

Zgodnie z zapisami ustawy opracowanie i realizacja 3-letnich gminnych programów wspierania 

rodziny jest zadaniem własnym gminy. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 2  1 

Rewizyjna 1  2 

Infrastruktury i Budżetu 3  1 

Skarg, Wniosków i Petycji 3  1 



2) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXII/228/2021 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 27 maja 2021 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu. 

Zastępca Wójta Gminy Karol Żukowski przedstawił informacje o dwóch uchwałach dotyczących 

pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu, gdyż są one ze sobą powiązane. Uchwały związane 

z pomocą dla Powiatu Słupskiego dotyczą zmian cen jakie zaszły po przetargu na drogę 

w Niepoględziu i w Motarzynie. Drogi są przekazane wykonawcy, jednakże na razie nie zaczęto prac. 

Aby móc to zrealizować, należy dołożyć środków. Zabierane jest z drogi z Podwilczyna. Przy tej 

drodze czekamy na rozpatrzenie wniosku z Polskiego Ładu. Jeżeli dojdzie do pozytywnego 

rozpatrzenia wniosku, to realizacja nie nastąpi w tym roku. Rosnąca inflacja i ceny ograniczają 

możliwości. Coraz częstszą praktyką wykonawców jest sytuacja podobna do tej w Motarzynie 

i Niepoględziu, tj. wykonawcy mają drogę przekazaną do remontu, ale nie rozpoczynają prac, dopóki 

nie zostaną zwiększone środki na realizację inwestycji. Pomimo proponowanej podwyżki zabraknie 

środków w wysokości około 10% wartości całej inwestycji.  

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że Zarząd Dróg Powiatowych 

wczoraj stwierdził potrzebę dołożenia do inwestycji. Trzeba będzie znaleźć te pieniądze. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono więcej uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3   

Rewizyjna 2  1 

Infrastruktury i Budżetu 3   

Skarg, Wniosków i Petycji 4   

Podczas głosowania nieobecny był radny Adam Krycki członek Komisji Infrastruktury i Budżetu. 

3) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXVII/261/2021 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 26 października 2021 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu. 

Zastępca Wójta Gminy Karol Żukowski poinformował, że ten projekt uchwały jest konsekwencją 

poprzedniego projektu. Zabrano środki pieniężne z przebudowy drogi w Podwilczynie i przeniesiono 

je na remont dróg w Motarzynie i Niepoględziu. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3   

Rewizyjna 2  1 

Infrastruktury i Budżetu 4   

Skarg, Wniosków i Petycji 4   



4) Projekt uchwały w sprawie skargi na uchwałę nr XLIII/315/2022 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 31 marca 2022 r. w sprawie zapewnienia innej pracy pracownikowi odwołanemu ze 

stanowiska Skarbnika Gminy Dębnica Kaszubska. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że sprawa dotyczy skargi złożonej 

bezpośrednio do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gdańsku i przekazanej skargi przez sąd 

do organu właściwego tj. Rady Gminy. Przygotowano 2 projekty uchwały. Jeden uwzględniający 

skargę i stwierdzenie, że Rada Gminy nie miała podstawy prawnej do podjęcia uchwały będącej 

przedmiotem skargi. Drugi projekt uchwały dotyczy nieuwzględnienie skargi i przekazanie jej do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gdańsku. 

Rady Bartłomiej Tutak poinformował, że projekty chwał zostały przekazane zbyt późno i nie miał 

możliwości się z nimi zapoznać. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że projekty uchwał przekazano 17.05.2022 r., 

terminy statutowe zostały dotrzymane. 

Radny Marcin Olech poinformował, że jest za nieuwzględnieniem skargi. Rada Gminy musiała podjąć 

uchwałę, aby nie narażać gminy na dodatkowe koszty. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że podjęta uchwała była zabezpieczeniem osoby 

w okresie ochronnym. Nikt nie uchyla tej uchwały, to osoba zainteresowana złożyła skargę. 

Stanowisko mecenasa nie zmienia się, należało zapewnić inną pracę pracownikowi odwołanemu ze 

stanowiska. Przedmiotem skargi nie jest odwołanie ze stanowiska, tylko zapewnienie innej pracy. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że została przeprowadzona dyskusja, 

aby nie zrobić krzywdy osobie przed emeryturą. 

O godzinie 11:20 na posiedzenie dołączył radny Rafał Knitter. 

W godzinach 11:29-11:37 trwała przerwa w obradach. 

Radny Bartłomiej Tutak poinformował, że nie jest przygotowany do podjęcia decyzji. Musi zapoznać 

się ze sprawą. 

Radny Krzysztof Badowski oświadczył, że głosował za odwołaniem, gdyż został wprowadzony w błąd. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że w podobny sposób kierował się 

przy podjęciu decyzji, a miało to związek z zamieszaniem przeznaczenia środków pieniężnych dla 

Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Przez to komisja musiała zmienić swój 

harmonogram. 

Radny Marcin Olech podtrzymał swoje zdanie. Rada zabezpieczyła gminę przed ewentualnymi 

odszkodowaniami. W tej kwestii powinien wypowiedzieć się odpowiedni organ – sąd. 

Radny Bartłomiej Tutak poinformował, że rada nie zabezpieczyła, bo inny organ wykonuje uchwałę. 

Jeżeli sąd uchyli uchwałę, to nikogo w żaden sposób nie zabezpieczono. 



Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że na chwilę obecną wojewoda nie powiedział, 

że coś jest błędnie podjęte. W trybie samokontroli można uchylić uchwałę, bądź przekazać 

dokumentację do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. Brakuje orzecznictwa w tej konkretnej 

sprawie, jednakże opinię wypracowano na podstawie podobny sytuacji, ale innych stanowisk. 

Dlatego też w tym zakresie zabezpieczono interesy byłego skarbnika.  

Radny Piotr Paczesny zapytał czy Pani wypowiedziała się w temacie nowego stanowiska? 

Wójt Gminy Iwona Warkocka odpowiedziała, że nie. 

Radny Roman Cech poinformował, że także jest za podtrzymaniem poprzedniej decyzji. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że są 2 projekty uchwał. Pierwszy jest za 

podtrzymaniem decyzji i przekazaniem skargi do sądu. Ten projekt ma pozytywną opinię radcy 

prawnego. Drugi projekt uchwały jest za uznaniem skargi, jednakże ma negatywną opinię radcy 

prawnego. 

Radny Piotr Paczesny poinformował, że jest za nieuwzględnieniem skargi. Niech sąd wyjaśni sprawę. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie pierwszej wersji uchwały dotyczącej nieuwzględnienia skargi na 

uchwałę nr XLIII/315/2022 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 31 marca 2022 r. w sprawie 

zapewnienia innej pracy pracownikowi odwołanemu ze stanowiska Skarbnika Gminy Dębnica 

Kaszubska. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3   

Rewizyjna 2 1  

Infrastruktury i Budżetu 5   

Skarg, Wniosków i Petycji 4   

5) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że dokonano zmian w dochodach o kwotę 

51 818,70 zł, m.in. z tytułu zawartych umów z Powiatowym Urzędem Pracy w Słupsku na 

sfinansowanie w roku 2022 - koszty kształcenia ustawicznego, z tytułu otrzymanego odszkodowania 

od firmy ubezpieczeniowej. 

Dokonano również zmian w funduszu sołeckim sołectwa Dębnica Kaszubska, zmian w zadaniach 

inwestycyjnych na urealnienie kwoty inwestycji na Osiedlu Północ, zwiększeniu wydatków o kwotę 

46 523,64 zł. Zwiększenie wartości zadania wynika z wartości ofert złożonych w poszczególnych 

postępowaniach przetargowych. Od marca 2022 r. przeprowadzono 3 postępowania. Oferty 

w każdym z nich przewyższają wartość zaplanowaną na realizację. Dodano nowe zadanie pn. 

„Modernizacja boiska ORLIK w m. Dębnica Kaszubska”. Rozpoczęła się pilotażowa edycja Programu 

modernizacji kompleksów sportowych „Moje Boisko – Orlik 2012”. Dofinansowaniem mogą być 

objęte zadania inwestycyjne dotyczące remontu, przebudowy lub rozbudowy istniejącego obiektu 

sportowego. Nabór wniosków potrwa do 31 maja 2022 r. Jednym z załączników do wniosku jest 



oświadczenie o zabezpieczeniu środków w budżecie na realizację zadania oraz Wieloletnia Prognoza 

Finansowa. Kwota 1 845 zł zostanie przeznaczona na realizację dokumentacji.  Zwiększono wydatki 

o kwotę 110 144,99 zł na realizację zadania „Budowa sali gimnastycznej wraz z boiskiem 

wielofunkcyjnym przy Zespole Szkół w Gogolewie”. Wzrost wartości zadania wynika ze zwiększenia 

wartości materiałów. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że 2 lata trwa budowa sali. Inwestycja została 

zakończona, czekamy na odbiory. W międzyczasie wzrosły koszty. Wykonawca wnioskował 

o zwiększenie środków na zadanie o ponad 160 tys. zł. Negocjowano i analizowano możliwości. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski zapytał o ile zwiększymy na kotłownie przy 

czerwonej szkole? 

Zastępca Wójta Gminy Karol Żukowski poinformował, że ogłaszane przetargi przyczyniły się do 

obniżenia ceny, jednakże przeznaczone środki są niewystarczające. W ubiegłym roku wartość 

inwestycji wynosiła ponad 300 tys. zł, obecnie 420 tys. zł. Wraz z kolejnym przetargiem skraca się 

termin wykonania, aby kotłownia była gotowa na nowy sezon. 

Radny Marcin Olech zapytał co obejmuje zadanie budowa pieszego ciągu komunikacyjnego przy 

Strudze Warblewskiej, a także co uda się wykonać za kwotę 1 845 zł z Orlikiem? 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że za kwotę 1 845 zł zostanie sporządzony Program 

Funkcjonalno-Użytkowy, niezbędna dokumentacja. Realizacja projektu nastąpi w 2023 roku. Kwestia 

dofinansowania wyniesie prawie pół miliona złotych. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że kwota 4 000 zł zostanie 

przeznaczona na opracowanie dokumentacji projektowej na ciąg pieszy przy Strudze Warblewskiej. 

Radny Piotr Paczesny zapytał skąd środki na salę i co oznaczają zwiększenia w planach dochodów, 

gdyż do tych kwot brakuje wyjaśnień. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że możliwość dołożenia środków na Gogolewo  

wynika ze zmniejszenia środków z Osiedla Północ. Okres przygotowawczy jeszcze trwa, można zabrać 

z tej inwestycji. W rozdziale 70005 zwiększono plan dochodów o kwotę 9 175,55 zł – użytkowanie 

wieczyste, operaty z Energi. W rozdziale 70007 zwiększono plan dochodów o kwotę 6 319 zł – 

wpływy z tytułu prawa własności powyżej planu. W rozdziale 80104 zwiększono plan dochodów 

o kwotę 27 279,05 – opłata przedszkolna. Są to środki przekazane z innych gmin, za nasze dzieci 

uczące się poza terenem gminy. 

Zastępca Wójta Gminy Karol Żukowski poinformował, że rozważana jest możliwość modernizacji 

lamp sodowych i wymiana ich na ledowe. Zadanie to byłoby realizowane wraz z Energą. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zaproponował przeniesienie dyskusji do spraw 

bieżących. 



Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3   

Rewizyjna 3   

Infrastruktury i Budżetu 5   

Skarg, Wniosków i Petycji 4   

6) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska 

na lata 2022-2035. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że w związku z wprowadzonymi zmianami 

w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2022 rok, w myśl art. 229 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. 

o finansach publicznych zmieniono załącznik nr 1 i 2 do WPF. WPF i budżet j.s.t. powinny być zgodne 

co najmniej w zakresie wyniku budżetu i związanych z nim kwot przychodów i rozchodów oraz długu 

j.s.t. Przedłożony projekt zmiany uchwały WPF jest zgodny z budżetem Gminy Dębnica Kaszubska. 

Dokonane zmiany dotyczyły urealnienia kwot przeznaczonych na poszczególne zadania. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3   

Rewizyjna 3   

Infrastruktury i Budżetu 5   

Skarg, Wniosków i Petycji 4   

Ad. 3 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że do Rady Gminy wpłynęło 

sprawozdanie z wykonania budżetu gminy w 2021 roku i uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Gdańsku w sprawie opinii o wykonanym budżecie.  Do wiadomości rady wpłynęło także pismo Pani 

Sołtys wraz z odpowiedzią dotyczącą dojazdu do drogi 210. 

Podczas dyskusji przedstawiono problem braku dostępu działki nr 9 w obrębie Krzywań do drogi 

wojewódzkiej nr 210. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że działka została sprzedana przez Agencję Rynku 

Rolnego. Podczas tej sprzedaży pracownik oświadczył, że droga ma dostęp do drogi publicznej. 

Następnie działka została odsprzedana, również z informacją o posiadaniu przez tę drogę dostępu do 

drogi publicznej. Jednakże droga ma dostęp do drogi gminnej, która nie jest drogą publiczną i jest 

zbyt wąska. Nie ma też połączenia z drogą wojewódzką, gdyż oddziela ją działka. Działka, o której 

mowa położona jest na obrzeżach gminy i sąsiaduje z gminą Słupsk. Rozwiązaniem problemu byłoby 

ustanowienie m.p.z.p., co zaangażowałoby również gminę Słupsk. Tak samo byłoby w przypadku 

poszerzenia drogi. Również od innej jednostki należałoby pozyskać grunty. Ewentualnie obecny 



właściciel działki musiałby nawiązać współpracę z właścicielami działek na Leśnej Polanie, bądź 

uzyskać dostęp przez grunty Lasów Państwowych. Gmina nigdy nie była właścicielem tej działki. Wójt 

Gminy poinformowała, że w ramach poprawy sytuacji finansowej budżetu i wprowadzenia 

oszczędności i niektóre samorządy decydują się na czasowe wyłączanie oświetlenia drogowego przez 

jakiś czas w nocy, bądź wyłączanie oświetlenia na noc w miejscach mniej uczęszczanych. Należy 

przyjrzeć się konieczności realizacji poszczególnych inwestycji. Poinformowała, że na poprawę 

infrastruktury na stadionie w Dębnicy Kaszubskiej zostanie przeznaczone dofinansowanie 

w wysokości 150 tys. zł, na projekt o wartości 155 tys. zł. Odbyło się spotkanie z rolnikiem, który jest 

zainteresowany zmianą studium w obrębie Budowo. Zainteresowany jest budową farmy 

fotowoltaicznej. Na przyszłą sesję przygotujemy się do rozmów. Rolnik posiada 400 ha ziemi, z czego 

1/3 chciałby przeznaczyć pod fotowoltaikę, z wyłączeniem gruntów klasy 1 i 2 oraz obszarów 

chronionych. Mieszkańcy protestowali przeciwko wiatrakom, ale farmy fotowoltaiczne dopuszczali 

do realizacji, gdyż są mniej inwazyjne. 

Radny Roman Cech zgłosił potrzebę organizacji przejścia dla pieszych na wysokości Ośrodka Pomocy 

Społecznej. Istniejące przejścia dla pieszych są od siebie zbyt daleko. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że zostanie złożony wniosek o zmianę organizacji 

ruchu do Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

Zastępca Wójta Gminy Karol Żukowski poinformował, że prawdopodobnie ich odpowiedź będzie 

taka, że można je będzie zorganizować po okresie trwałości projektu. Trzeba obniżyć krawężniki przy 

przejściu dla pieszych dla wózków itp., teraz są wysokie krawężniki. 

Ad. 4 

O godzinie 13:09 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski zamknął posiedzenie 

wspólne wszystkich komisji. 

 

 

 

Protokołowała: 

Emilia Konopka 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Obrady prowadził:  

Witold Leśniewski 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Dębnica Kaszubska 


